

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 14, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Barysevich	S. Kirshbaum
C. Campbell	G. Levine
E. Coburn (Vice-Chair)	E. Light
B. Connell	W. Maas
S. Coysh	J. McDonough-Dolmaya
L. Frew	M. Péguret
F. Garon	B. Price
V. Hildebrand	I. Roberge
M. Jurdjevic	D. Scheffel-Dunand
	C. Silva

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 14 décembre 2018 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

V. Schoof
U. Viswanathan
L. Bartlett
M.-P. Sabourin
S. Dreher
K. Clark
J.-P. D'Angelo
J. Patel
D. Vasquez

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m. and was chaired by the Vice-Chair of Council, E. Coburn.

In opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was then read.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35 et est présidée par la vice-présidente du Conseil, E. Coburn.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

2. Minutes of the previous meeting

- November 23, 2018

The minutes were approved.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- 23 novembre 2018

Le procès-verbal est approuvé.

3. Matters arising from the minutes

S. Dreher directed members of Council to the article which was published on Y-File regarding the [Capstone Network](#) and invited them to contact her if needed.

3. Questions dérivant du procès-verbal

S. Dreher informe les membres du Conseil de l'article publié dans le « Y-File » sur le « York University's Capstone Network » et les invite de la contacter si nécessaire.

4. Inquiries and Communications

There were none.

5. Co-Interim Principals' Remarks

I. Roberge mentioned the following:

- He congratulated Fiona Kay who is retiring after 30 years of service at Glendon. He thanked her and wished her the very best.
- Betsey Price will not be continuing as Associate Vice-Principal in the new year 2019 due to personal commitments.
- Alternate Exams – Dates for exams should be provided in advance to the Alternate exams centre – a reminder will be sent out in the new year.

D. Scheffel-Dunand mentioned the following:

- Various initiatives will be undertaken to boost Glendon's image locally and globally
- Round-table discussion in partnership with the Toronto French School successful and school boards for Francophone schools. Beginning of a sharing of practices on how to better prepare students for university at high school level. Follow up scheduled in 2019.
- Upcoming Glendon Research Festival and Principal's Award reception

4. Communications et questions diverses

Il n'y en a aucune.

5. Remarques des coprincipaux par intérim

Ian Roberge mentionne les points suivants :

- Il félicite Fiona Kay qui prend sa retraite après 30 ans de service à Glendon. Il la remercie et lui souhaite bonne chance.
- Betsey Price ne sera plus vice-principale adjointe à partir de la nouvelle année 2019 en raison d'engagements personnels.
- Examens alternatifs - Les dates des examens doivent être communiquées à l'avance au centre des examens alternatifs – un rappel sera envoyé dans la nouvelle année.

D. Scheffel-Dunand mentionne les points suivants :

- Plusieurs initiatives seront entreprises pour renforcer l'image de Glendon aux niveaux local et international.
- Succès de la table-ronde en partenariat avec la TFS et conseillers pédagogiques des deux conseils scolaires francophones. Début d'un partage de pratiques pour une réflexion sur comment mieux arrimer la préparation des étudiants du secondaire à réussir à l'université. Ces conversations seront suivies en 2019.
- À venir : Festival de la recherche à Glendon et réception pour le Prix d'excellence à l'enseignement et de la recherche du principal

6. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

J. McDonough-Dolmaya presented the Curriculum submissions from the English and History Departments. All except the EN courses to be de-cross-listed from LIN* were **approved**.

6. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

J. McDonough-Dolmaya présente les soumissions des départements d'anglais et d'histoire. Tous les cours, à l'exception des cours EN pour enlever la co-inscription avec LIN* sont **approuvés**.

* M. Macaulay informed Council of an ongoing grievance and moved a motion (Macaulay/D'Angelo) to defer these proposals (p 13-28). An amendment to her motion was then proposed to insert the deadline of January 25, 2019 meeting of Council. Following a short discussion, the motion was approved.

(b) Policy, Planning and Nominating Committee

E. Light gave the PPNC report for meetings held in November and December. He also reminded members of the vacant seat on CASTL and asked for a volunteer.

7. Other Business

L. Frew noted that Senate was provided feedback on the Statement of Policy on Free Speech.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:40 p.m.

* M. Macaulay informe le Conseil d'un grief en cours et propose une motion (Macaulay/D'Angelo) pour reporter ces propositions. Un amendement à sa motion rajoute une échéance : la prochaine séance du Conseil du 25 janvier 2019. Suite à une courte discussion, la motion est approuvée.

(b) Comité de direction, planification et mises en candidature

E. Light présente le rapport du CDPMC pour les réunions de novembre et décembre. Il rappelle aussi aux membres du poste vacant au sein du CNAP et demande un volontaire.

7. Autres questions

L. Frew note que le Sénat a reçu les commentaires sur la politique sur liberté d'expression.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 40.